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Förvaltningsberättelse 
 

Sammanfattning 
 
Från och med 2014 upprättar Borås Stad en sammanställd delårsrapport i enlighet med 
rekommendation från Rådet för kommunal redovisning. Det innebär att resultat- och 
balansräkning redovisas sammanställt för hela ”kommunkoncernen”, inkluderat såväl Borås 
Stad, de majoritetsägda bolagen samt Borås Stads andel i Sjuhärads kommunalförbund och 
Södra Älvsborgs räddningstjänstförbund. Delårsrapporten ska inkludera såväl redovisning 
av utfall per bokslutsdagen som förväntad helårsprognos i förhållande till budget. Det 
sammanställda bokslutet redovisas i slutet av delårsrapporten.  
 
För hela ”kommunkoncernen” redovisas per augusti ett sammanställt resultat på 432 mnkr 
efter finansnetto. Utifrån nämndernas och bolagens prognoser uppskattas årsresultat för 
koncernen till 392 mnkr. 
 
Borås Stad redovisar ett delårsresultat per augusti på 258 mnkr. Prognostiserat 
helårsresultat för 2017 är 170 mnkr vilket då väl stöds av periodresultatet per augusti. 
Händelser av väsentlig betydelse för Borås Stads delårsresultat är icke budgeterade 
realisationsvinster vid fastighetsförsäljningar och ökade statsbidrag för flyktingmottagandet 
mm.  
 
För Borås Stads del kan kommunstyrelsen konstatera att budgetföljsamheten hos 
nämnderna ser ut att vara fortsatt stabil utifrån läget i slutet av förra året. Sammantaget det 
året klarade nämnderna att bedriva sin verksamhet inom tilldelade Kommunbidrag. För 
2017 bedöms att utfallet blir positivt när tidigare öronmärkta medel och i anspråktagna ack. 
resultat räknas bort. 
 
I dagsläget redovisar nämnderna ett förväntat sammantaget underskott för helåret på -16 
mnkr. Det är framför allt Lokalförsörjningsnämnden som bidrar till underskottet som 
beror på förväntade effekter av det reformerade internhyressystemet. En genomgång av 
verksamheten görs med syfte att ha ett underlag framme i samband med budgetarbetet 
2018. De ”nya” nämnderna uppvisar hittills under året en god budgetföljsamhet. Inte minst 
Vård- och äldrenämnden som väsentligt förbättrat sitt ekonomiska resultat. Det är 
glädjande så långt men Kommunstyrelsen följer nogsamt utvecklingen med täta kontakter 
och uppföljningar. Av nämndernas prognosticerade underskott består -13 mnkr av 
godkända ianspråktagande av tidigare års ackumulerade resultat.  
 
Bolagens redovisade resultat per augusti är 216 mnkr. Årsprognosen för bolagen totalt är 
på 222 mnkr. Prognosen är 95 mnkr bättre än budget, främst bestående av positiv avvikelse 
för stadshuskoncernen med 60 mnkr och för bostadsbolagen med 29 mnkr. 
Kommunstyrelsen bedömer att stadshuskoncernens underskottsbolag kan finansieras 2017 
med koncernbidrag.  
 
Till stor del beror det förbättrade resultatet i prognos på en god kostnadsutveckling med 
bland annat lågt ränteläge samt lägre kapitalkostnader till följd av framskjutna investeringar. 
Andra poster som bidrar till bolagens höga resultat är intäkter för Borås Elnät AB avseende 
anslutningsavgifter samt låga utrangeringskostnader för AB Bostäder i Borås. 
 
Kommunstyrelsen bedömer risken som mycket stor att anläggningstillgångar hos Borås 
Energi och Miljö AB har ett nedskrivningsbehov. Detta skulle försämra bolagets resultat 
och finansiella ställning kraftigt, och eventuellt kräva ett ägartillskott.   
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Kommunens resultat 2017 
 
Resultatet efter skatteintäkter och finansnetto för Borås Stad beräknas till +149,8 
mnkr, dvs 28,8 mnkr bättre än resultatet i Kommunfullmäktiges budget för 2017, som 
uppgår till 121 mnkr.  
 
Kommunens totala resultat beräknas i dagsläget till +169,8 mnkr då försäljning av mark 
och tomträtter innebär nettointäkter på f n 20,0 mnkr. Inkluderas försäljning av mark och 
tomträtter uppnår Borås Stad ett resultat på 2,8 % av skatter och generella statsbidrag 
vilket är inom det finansiella målet som uppgår till 2-3%.  
 
Skatteintäkter och generella statsbidrag beräknas i dagsläget sammantaget till 15,2 mnkr 
högre än budget tack för något bättre utfall jämfört med budget för skatteavräkningen 
avseende 2016 års verksamhet. Även fastighetsavgiften visar på ett bättre utfall än budget. 
 
Finansnettot beräknas till 33,0 mnkr och är +3,0 mnkr bättre jämfört med budget. 
Marknadsräntorna är fortsatt låga men kompenseras av en högre internbanksmarginal p.g.a. 
större lånevolym.  I finansnettot ingår aktieutdelning från Borås Lokaltrafik AB med 15,0 
mnkr.  
 
Enligt nämndernas prognoser blir resultatet i nämndernas driftredovisning -15,7 mnkr 
varav lokalförsörjningsnämnden står för -27,6 mnkr. Orsakerna är främst obudgeterade 
evakuerings- och lokalbankskostnader. Evakueringskostnader ingick tidigare som en del av 
investeringen men betraktas nu rätteligen som en driftkostnad. Det finns täckning för detta 
i den centrala bufferten för 2017 och planeras att arbetas in i nämndens ordinarie 
Kommunbidrag för 2018. Vård- och äldrenämnden redovisar ett förväntat årsutfall på 
+35,1 mnkr och beror bl.a. på förbättrad brukartid och anpassning till biståndbedömd 
efterfrågan av utbudet till särskilt boende. 
 
Inom kommunens resultat ingår att nämnderna har tillåtelse att använda ca 50 mnkr av 
tidigare års öronmärkta medel till Flyktingsituationen, IT-plattform, Sociala investeringar 
och projekt inom den s.k. Byggbonusen. Detta är tidigare godkänt och medtaget i 
kommunens sammantagna prognosresultat. Bedömningen i dagsläget är att ca 40 mnkr av 
dessa kommer att förbrukas under 2017. Det är framför allt byggbonusprojekten som inte 
fullt ut hinner arbetas upp under innevarande år. Balanskravsresultat för 2017 beräknas i 
dagsläget till 192,1 mnkr. Realisationsvinster och utnyttjande av tidigare års 
öronmärkningar enligt ovan är då exkluderade.  
 
Den beräknade resultatnivån i dagsläget för Borås Stad på +170 mnkr får anses vara 
tillfredsställande inte minst med tanke på att nämnderna i detta läge uppvisar en bra 
budgetföljsamhet med något undantag. 
 

 
En utvecklad styrmodell 
Styrningen grundas inte enbart på ekonomiskt underlag utan omfattar även 
ledarskapsinsatser för såväl förtroendemän som tjänstemän. Flertalet av det som Sveriges 
Kommuner och landsting (SKL) kallar för framgångsfaktorer, t ex vikten av ekonomiskt 
medvetande och fokus, har aktivt använts i Borås. Verksamhetsmålen/Indikatorerna har 
också utvecklats för att kunna utvärdera ”god ekonomisk hushållning” och bidra med att 
rätt resurser läggs på rätt ställe. Dessa verksamhetsmål/indikatorer har fr o m 2014 
kopplats till en strategisk plan, ”Borås Vision 2025”, och ingår som ett led i ett förbättrat 
styr och ledningssystem. Uppföljning av indikatorerna görs i ett särskilt avsnitt i denna 
rapport.  
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Nämndernas resultat 2017 
I tabellen nedan, redovisas nämndernas ingående resultat 2017, respektive nämnds 
kommunbidrag, nettokostnaderna per april och vid årsskiftet, resultatet t o m april samt det 
prognosticerade resultatet för hela året. Vid beräkning av resultatet t o m april har 
kommunbidragen periodiserats i enlighet med kostnadsvariationerna under året.  
 
 

Resultaträkning

Budgetuppföljning per 2017-08
Bokslut Bokslut Budget Prognos Avvikelse

Mnkr 2015 2016 2017 2017 mot budget

Nettokostnader -5 135,3 -5 462,0 -5 688,9 -5 683,3 5,6

Avskrivningar -205,3 -268,5 -220,0 -215,0 5,0

VERKSAMHETENS NETTOKOSTNADER -5 340,6 -5 730,5 -5 908, 9 -5 898,3 10,6

Skatteintäkter 4 312,2 4 577,9 4 776,1 4 787,2 11,1

Generella statsbidrag mm 1 109,3 1 204,1 1 223,8 1 227,9 4,1

Finansnetto 29,5 32,8 30,0 33,0 3,0

RESULTAT EFTER SKATTEINTÄKTER
OCH FINANSNETTO 110,4 84,3 121,0 149,8 28,8

Realisationsvinster från markförsäljning 49,5 34,1 0,0 20,0 20,0

KOMMUNENS RESULTAT 159,9 118,4 121,0 169,8 48,8

Ökning verksamhetens nettokostnader 3,70% 7,30% 3,11% 2 ,93%
därav nämnderna 2,87% 3,33% 3,74% 4,95%

Ökning skatte- och bidragsintäkter 3,82% 6,65% 3,77% 4, 03%

Årets resultat/skatte- och bidragsintäkter, % 2,9 2,0 2,0 2,8

Nettoinvesteringar mnkr 416 314 573 500
Självfinansiering av investeringarna 88% 123% 61% 77%
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Kommunfullmäktige räknar med ett 0-resultat. 
 
Stadsrevisionen räknar med ett resultat på -0,8 mnkr, som tas ur det ackumulerade 
överskottet på 1,0 mnkr. 
 
Kommunstyrelsens verksamhet redovisas under två ramar. Stadsledningskansliet 
räknar med ett 0-resultat vid årets slut. Kostnaderna för IT-plattformen som ej är 
budgeterade utan öronmärkta centralt finns det ingen prognos för helåret ännu. Hittills 
nedlagt ca 0,5 mnkr vilket bedöms kunna inrymmas i prognosresultatet.  Den 
Kommungemensamma verksamheten räknar med ett marginellt negativt resultat på -0,1 
mnkr. 
 
Överförmyndarnämnden visar en prognos med ett underskott på 1 059 tkr. för 2017. 
Underskottet kan till stor del hänföras till utbetalningar av arvoden och ersättningar till 
gode män för ensamkommande barn. Ärendemängden ökar även inom de s.k. vanliga 
godmans- och förvaltatarskapsärendena. När det gäller ärenden kopplade till 
ensamkommande barn så har det hittills i år kommit in ett fåtal ärenden och det finns inget 
som i nuläget tyder på att antalet ensamkommande barn kommer att öka. 
 
Valnämnden räknar med ett 0-resultat. 
 
Lokalförsörjningsnämndens prognosticerade resultat för 2017 beräknas till -27,6 mnkr. 
Resultatet är knappa 3,9 mnkr sämre än det budgeterade. De största avvikelserna mot 
budget är -10,0 mnkr för Lokalbank, -2,0 mnkr för LSS- och Äldreomsorgsfastigheter, +3,5 
mnkr för Internhyresfastigheter, +1,7 mnkr för Övriga fastigheter, Mark- och 
fastighetsreserv +1,0 mnkr samt Evakuering +1,8 mnkr. 

Driftredovisning 2017, tkr
Budgetuppföljning per 2017-08
Nämnd/budgetram Ingående Budget Nettokostn Resultat Nettokostn Resultat

ack resultat 2 017 tom aug tom aug prognos 2017 prognos 2017

Kommunfullmäktige 0 12 850 -7 580 987 -12 850

Stadsrevisionen 975 4 450 -3 273 227 -5 250 -800

Kommunstyrelsen

 -Stadskansliet 3 377 135 742 -92 543 666 -135 942 -200

 -kommungemensamt 0 111 050 -74 611 -578 -111 150 -100

Valnämnden 0 950 -679 -47 -950

Överförmyndarnämnden -619 6 400 -5 076 -809 -7 459 -1 059

Lokalförsörjningsnämnden -36 233 15 950 -18 978 -8 345 -43 533 -27 583

Fritids- och folkhälsonämnden

 -fritid- och folkhälsa 2 299 195 700 -135 343 -3 542 -202 970 -7 270

 -föreningsbidrag 0 40 200 -34 316 -2 446 -41 000 -800

Servicenämnden 35 668 -5 000 3 725 392 5 225 225

Samhällsbyggnadsnämnden 18 698 22 850 -12 665 2 568 -21 350 1 500

Tekniska nämnden

 -väghållning, parker mm 17 217 136 300 -67 450 15 453 -136 630 -330

 -persontransporter 0 64 200 -48 534 -5 453 -66 200 -2 000

Miljö- och konsumentnämnden -823 22 950 -14 151 2 983 -23 200 -250

Kulturnämnden 1 200 147 000 -94 831 3 169 -149 016 -2 016

Gymnasie-och vuxenutbildningsnämnden 17 028 495 880 -316 883 13 041 -498 008 -2 128

Arbetslivsnämnden 0 226 400 -140 515 13 914 -222 400 4 000

Sociala omsorgsnämnden 11 554 642 600 -434 843 4 311 -649 600 -7 000

Förskolenämnd 0 690 044 -440 920 2 870 -690 044

Grundskolenämnd 0 1 321 376 -860 639 2 831 -1 321 376

Individ-och familjeomsorgsnämnd 0 261 400 -174 672 -712 -266 400 -5 000

Vård- och äldrenämnden 0 1 202 500 -765 774 35 836 -1 167 400 35 100

Summa 70 341 5 751 792 -3 740 551 77 316 -5 767 503 -15 711
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I det negativa resultatet ingår en post om -14,0 mnkr för kostnader kopplade till 
evakueringslokaler som är nödvändiga i samband med ingrepp i befintligt lokalbestånd. I 
nämndens budgetförutsättningar 2017 ingick att kompensation skulle tilldelas för dessa 
typer av kostnader från central buffert. Lokalförsörjningsnämnden tilldelas därför 14,0 
mnkr från central buffert för kostnader kopplade till evakueringslokaler. Resterande del i 
resultatet kan i stort sett härröras till Lokalbanksverksamheten (-13,0 mnkr), där en stor del 
av kostnadsmassan inför 2018 kommer att ingå i verksamheten Internhyresfastigheter och 
därmed finansieras av hyresgästerna. Kommunstyrelsen ser därför positivt på 
Lokalförsörjningsnämndens ekonomiska förutsättningar framöver. 
 
Servicenämnden beräknar ett resultat på +5 225 tkr vid årets slut vilket är 225 tkr högre 
än Kommunfullmäktiges godkända budget som innebär ett resultatkrav på +5 000 tkr. 
Utfallet per augusti uppgår till +3 725 tkr vilket stöder nämndens årsprognos. 
 
Fritids- och folkhälsonämnden beräknar för Fritidsramen sammantaget ett 
underskott på -7,3 mnkr. Underskottet består av samverkansuppdrag kring lokalt inflytande 
och demokratifrågor -0,4 mnkr, badenheten med kopplingar främst till Stadsparksbadet -
6,4 mnkr, sociala investeringsprojekt -2,0 mnkr samt ett prognostiserat överskott på 
Träffpunkt Simonsland då utökade lokalytor ännu inte tagits i bruk +1,5 mnkr. 
Föreningsbidrag förväntas redovisa ett underskott på -0,8 mnkr jämfört med tilldelat 
Kommunbidrag. Orsaken är främst ökat medlemsantal hos föreningarna. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden redovisar per augusti ett resultat på +2,6 mnkr tack vare en 
fortsatt god intäktsutveckling och en del vakanser. Årsprognosen beräknas till +1,5 mnkr. 
 
Tekniska nämnden beräknar för Persontransporter ett negativt resultat för helåret med 
-2,0 mnkr vilket förutsades redan vid nämndbudgeten. Jämfört med utfallet för helåret 
2016 är det en kostnadsökning med måttliga 0,9 mnkr. Resandevolymen har hittills under 
året minskat med 1,5 % jämfört med motsvarande period förra året. Prognosunderskottet 
beror främst på avtalsenlig indexuppräkning för upphandlade resor. För Väghållning 
skog parker mm beräknas ett marginellt resultat på -0,3 mnkr för helåret. 
 
Miljö- och konsumentnämnden beräknar ett resultat på -0,25 mnkr i förhållande till 
Kommunbidraget vilket främst beror på att budgeterade intäkter inte förväntas att nås fullt 
ut. Beror bl.a. på hög personalomsättning. Nämndens Kommunbidrag minskas med 2,75 
mnkr beroende på att verksamheten vid Orangeriet avslutades den 31 maj 2017. 
 
Kulturnämnden beräknar i dagsläget ett negativt resultat på -2,0 mnkr jämfört med 
Kommunbidraget. Underskottet kan härledas till biblioteksverksamheten och då främst 
närbiblioteken. Nämndens centrala buffert har reducerat underskottet med 1,0 mnkr. Inom 
prognosresultatet ingår utnyttjande av ack. res på 0,7 mnkr avseende ett mångspråkprojekt. 
 
Arbetslivsnämnden prognostiserar ett positivt resultat på 4 000 tkr för 2017. Inom de 
olika verksamheterna återfinns vissa budgetavvikelser. Den enda negativa prognosen i 
delårsprognosen härleds till Arbetsmarknadsinsatser och uppgår till – 3 264 tkr. De positiva 
budgetavvikelserna återfinns i verksamheterna, IFO och Försörjningsstöd, där 
försörjningsstödsverksamheten bidrar med den största positiva avvikelsen i prognosen med 
3 000 tkr. Nettokostnaden för försörjningsstöd t.o.m. augusti 2017 är 39 095 tkr att 
jämföras med 45 605 tkr för motsvarande period förra åter. För arbetsmarkandsinsatser är 
nettokostnaden 32 498 tkr t.o.m. augusti 2017 att jämföras med 33 190 tkr motsvarande 
period 2016. Det är viktigt att flödet från bidrag till avlönat arbete fungerar så att så många 
som möjligt kommer ut på arbetsmarknaden. 
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Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden prognostiserar ett underskott med -2,1 
mnkr som främst beräknas uppstå inom Gymnasieskolans verksamhet.  Nämnden har 
enligt beslut i KS fått tillåtelse att använda 7,1 mnkr av sitt ackumulerade resultat till 
fortsatt uppbyggnad av de nationella programmen. Detta innebär att 5,0 mnkr i nuläget inte 
ianspråktas av det avsatta ackumulerade resultatet.  I prognosen finns en osäkerhet 
avseende elevernas val av skola, både vad gäller elever som väljer externa 
utbildningsanordnare och antal elever från andra kommuner. 
 
Sociala omsorgsnämnden prognosticerar ett underskott på 7 000 tkr varav 
Kommunstyrelsen har godkänt att nämnden får ta i anspråk 5 000 tkr av sitt ackumulerade 
resultat. Med hänvisning till 2016 års resultat på -6 mnkr så har nämnden tagit fram 
”Åtgärdsplan för ekonomisk balans” som har behandlats i samband med delårsrapporten.  
Att åtgärdsplanen verkställs är en förutsättning för att nå ekonomisk balans. På totalen är 
det svårt att göra en rättvisande nettokostnadsökning men för området ”Insatser enl. LSS 
och LASS” som är jämförbart med föregående år så är nettokostnadsökningen 3% i 
jämförelse med 2016. Resultatet efter augusti motsvarar resultatet vid samma tidpunkt 2016 
och då blev årsresultatet ett underskott på 6,0 mnkr där Kommunstyrelsen godkänt att 
nämnden fick ianspråkta 1,1 mnkr utav sitt ackumulerade resultat. Det är viktigt att 2017 
års verksamheter håller sig inom tilldelad ram.  
 
Förskolenämnden redovisar en avvikelse mot budget efter åtta månader som uppgår till 
+2,9 mnkr. I denna avvikelse är inte hänsyn tagen till ännu ej ianspråktagen buffert, vilken 
uppgår till 7 mnkr. Verksamheten har svårigheter att få tag i utbildade förskollärare samt 
timvikarier vilket medfört lägre personalkostnader än budget. Minskat statsbidrag till 
minskade barngrupper ht 2017 och kostnader för högre volymökningar än budget innebär 
att Nämnden på totalen prognostiserar ett resultat i balans vid årets slut. 
 
Grundskolenämnden redovisar en avvikelse mot budget efter åtta månader som uppgår 
till +2,8 mnkr. I denna avvikelse är inte hänsyn tagen till ännu ej ianspråktagen buffert, 
vilken uppgår i nuläget till 10,7 mnkr. Nämnden prognostiserar ett resultat i balans vid årets 
slut förutsatt att verksamhetsområdena uppnår av förvaltningen fastlagda ekonomiska 
resultatmål.  
 
Individ- och familjeomsorgsnämndens resultat efter augusti månad är - 712 tkr medan 
prognosen visar ett underskott på – 5 000 tkr och då är även bufferten förbrukad. Det är 
viktigt att nämnden arbetar med att hantera sitt prognosticerade underskott för att nå ett 
resultat som är i nivå med budgeten. 2016 års resultat var + 6,5 mnkr för barn och familj 
men - 4,2 mnkr i för IFO-vuxen.  
 
Vård- och äldrenämnden visar ett positivt resultat på 35,1 mnkr efter andra tertialet. 
Överskottet finns främst inom myndighetutövningen. Resultatet innebär att nämnden har 
möjlighet att driva sin verksamhet inom ram även när riktade statsbidrag upphör. Ett 
intensivt arbete pågår inom verksamheterna vilket börjar ge resultat till exempel är att 
brukartiden nu är 59,5 % för hela 2016 var brukartiden 55,2%. 
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Nettoinvesteringar 
Nettoinvesteringarna uppgick i Kommunfullmäktiges budget till 610 mnkr exklusive 
utbyggnad av nya industriområden. Läggs tidsförskjutna projekt från 2016 till uppgår den 
godkända investeringsnivån till ca 700 mnkr. I dagsläget görs bedömningen att 2017 års 
nettoinvesteringar kommer att uppgå till ca 500 mnkr. Hittills under året har 
investeringsutgifterna uppgått till 285 mnkr. Självfinansieringsgraden beräknas i 
dagsläget till 77 % vilket då är nästan i nivå med det finansiella målet på 80 %. 
 
 

Bolagens resultat 2017 
Bilden nedan visar vilka som ingår i den kommunala ”koncernen” och för vilka 
sammanställd redovisning gjorts, vilken redovisas i slutet av delårsrapporten. Samtliga bolag 
är helägda förutom BoråsBorås TME AB där ägarandelen är 91 %. I den sammanställda 
redovisningen ingår även kommunalförbundet Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund 
och Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund, i vilka kommunens ekonomiska åtagande 
uppgår till 50 % respektive 55 %. 
 
Årsprognosen för bolagen totalt är på 222 mnkr. Prognosen är 95 mnkr bättre än budget, 
främst bestående av positiv avvikelse för stadshuskoncernen med 60 mnkr och för 
bostadsbolagen med 29 mnkr. Kommunstyrelsen bedömer att stadshuskoncernens 
underskottsbolag kan finansieras 2017 med koncernbidrag.  
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Nedan kommenteras budgetuppföljningen bolag för bolag med utfall ackumulerat per 
augusti, bedömd helårsprognos samt händelser under året av väsentlig betydelse.  
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Stadshuskoncernen 
 

Resultat efter finansnetto    mnkr 

Stadshuskoncernen 
Utfall 
jan-aug 

Budget 
2017 

Prognos 
2017 

Budget- 
avvikelse 

Moderbolaget Borås Stadshus AB -1,6 -2,4 -2,4 0 

Borås Energi och Miljö AB  110,0 86,1 125,4 +39,3 

Borås Elnät AB 59,1 72,6 86,5 +13,9 

Borås Djurpark AB 2,8 -13,4 -11,9 +1,5 

Borås Kommuns Parkerings AB 8,8 6,4 10,4 +4 

Industribyggnader i Borås AB 6,7 6,0 6,0 0 

BoråsBorås TME AB -12,7 -19,6 -19,1 +0,5 

Borås Stad Textile  
Fashion Center AB 

 
-5,3 -8,9 -8,6 +0,3 

Inkubatorn i Borås AB -1,1 -2,4 -2,2 +0,2 

Summa Stadshusbolagen  166,7 124,4 184,1 +59,7 

 
 
Moderbolaget Borås Stadshus AB 
I Borås Stadshus AB ingår Borås Energi och Miljö AB med dotterbolag, Borås Elnät AB, 
Borås Djurpark AB, Borås kommuns Parkerings AB, Industribyggnader i Borås AB med 
dotterbolag, BoråsBorås TME AB med dotterbolag, Borås Stad Textile Fashion Center AB 
samt Inkubatorn i Borås AB. Någon sammanställd koncernprognos har inte upprättats.  
 
Moderbolaget Borås Stadshus AB har för egen del beräknat ett årsresultat efter finansiella 
poster som är samma som budget. Bolagets underskott, till största del hänförligt till 
räntekostnader för externt lån, förutsätts finansieras genom koncernbidrag från 
dotterbolagen. Koncernbidragen fastställs av Kommunfullmäktige i samband med 
bokslutet.  
 
Borås Energi och Miljö AB med dotterbolag bedömer att årsresultatet blir 39,3 mnkr 
bättre än budget. I prognosen förbättras resultatet för affärsområdena Hushåll, Energi, VA 
(Vatten och avlopp) och Återvinning medan affärsområdet Biogas försämras med nästan 8 
mnkr. Dessutom förbättras finansnettot med 5 mnkr. Investeringsnivån förväntas bli 176 
mnkr lägre än budgeterade 327 mnkr, exklusive EMC-projektet, varav 138 mnkr avser 
överföringsledningar till Fristad som förskjuts till 2018.  
 
I delårsresultatet redovisar bolaget en positiv budgetavvikelse på 62,3 mnkr, och ett resultat 
som är 42,8 mnkr bättre än utfallet under motsvarande period 2016. Perioden till och med 
augusti har varit varmare än beräknat vilket medfört minskade intäkter avseende 
fjärrvärme. Försäljning av fordonsgas till busstrafiken upphörde per den siste mars. 
Intäkterna gällande verksamhetsavfall ligger över budget. Minskade kostnader för bränsle 
till följd av minskad volym och mindre andel fossila bränslen, lägre drifts- och 
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underhållskostnader, lägre personalkostnader samt lägre finansiella kostnader bidrar till det 
höga delårsresultatet.   
 
I prognosen ingår ett resultat för dotterbolaget Boras Waste Recovery AB på -1,2 mnkr, 
vilket är samma som budget. 
 
Kommentarer kring prognos och delårsresultat per affärsområde: 

• AO Energi: Prognos förbättrad med 22,5 mnkr mot budget (prognos 77,7 mnkr). 
Utfallet per augusti är 34,1 mnkr bättre än budget. Främst beror 
resultatförbättringen på lägre bränslekostnader till följd av mild temperatur samt 
lägre drift- och underhållskostnader.    

• AO Hushåll: Prognos förbättrad med 3,5 mnkr mot budget (prognos 3,5 mnkr). 
Utfallet per augusti är 2 mnkr bättre än budget beroende på högre intäkter samt 
lägre personalkostnader.  

• AO Biogas: Prognos försämrad med 7,9 mnkr mot budget (prognos -7,7 mnkr). 
Utfallet per augusti är 1 mnkr sämre än budget. Budgeterade avskrivningar skrevs 
ned redan i bokslutet 2016 vilket förbättrar utfallet, medan förlorad leverans till 
busstrafiken minskar intäkterna med 2 mnkr per månad från och med april.  

• AO Vatten och Avlopp: Prognos förbättrad med 9,5 mnkr mot budget (prognos 39 
mnkr). Avsättning för pågående investering i nytt avloppsreningsverk kommer att 
göras i årsbokslutet vilket ger ett nollresultat för affärsområdet efter avsättningar.). 
Utfallet per augusti är 11,6 mnkr bättre än budget till följd av lägre driftkostnader 
samt pågående effektiviseringar. 

• AO Vattenkraft: Prognos oförändrad mot budget (3 mnkr). Utfallet per augusti är 
0,8 mnkr bättre än budget till följd av lägre reparations- och underhållskostnader.  

• AO Återvinning: Prognos förbättrad med 8,9 mnkr mot budget (prognos 12,4 
mnkr). Utfallet per augusti är 5,5 mnkr bättre än budget, främst till följd av högre 
intäkter för verksamhetsavfall.     

• AO Transporttjänster: Prognos oförändrad mot budget (0 mnkr). Utfallet ligger i 
nivå med budget. 

• AO Energitjänster: Prognos oförändrad mot budget (2,3 mnkr). Utfallet är 0,5 
mnkr sämre än budget.  

 
Borås Energi och Miljö AB redovisar ett högt delårsresultat (110 mnkr). I detta ingår dock 
resultat för affärsområde VA på 31,3 mnkr, vilket vid årsbokslutet kommer att vara noll 
efter avsättning.  
 
Kommunstyrelsen bedömer även risken som mycket stor att anläggningstillgångarna inom 
affärsområde Energi har ett nedskrivningsbehov vilket skulle försämra årets resultat och 
bolagets finansiella ställning kraftigt. Risken finns även att detta föranleder ett ägartillskott. 
Bolaget har inte berört detta i sin delårsuppföljning.   
 
Borås Elnät AB förutser ett resultat vilket är 13,9 mnkr bättre än budget. Det förbättrade 
resultatet beror på högre intäkter avseende anlutningsavgifter för fiberanslutningar samt en 
i övrigt på flera håll gynnsam kostnadsutveckling. Investeringsnivån är 19 mnkr lägre i 
prognos (317 mnkr) till följd av framskjutna investeringar. 
 
Utfallet per augusti är 59,1 mnkr, vilket är 10,7 mnkr bättre än budget och 20 mnkr bättre 
än motsvarande period föregående år.  
 
Kommunfullmäktige i Borås beslutade 2014 att ge bolaget i uppdrag att under perioden 
2015-2020 bygga ut befintligt fibernät så att regeringens mål om 100 Mb/sek 
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bredbandsuppkoppling för minst 90 procent av invånarna möjliggörs. Beslutet har och har 
haft ett betydande ekonomiskt genomslag under 2016 och 2017. Till det kommer 
anslutningen till en ny mottagningsstation vid Sobacken, vilket ger en engångsintäkt på 
drygt 30 mnkr under 2017.   
 
Borås Djurpark AB bedömer årsresultatet till -11,9 mnkr, vilket är 1,5 mnkr bättre än 
budget och 2,2 mnkr bättre än 2016 års utfall. Förbättringen baseras på utfallet per augusti 
som är 2 mnkr bättre än budget, främst till följd av en bra stugbeläggning på campingen. 
Antalet besökare beräknas nå budgetmålet på 270 000. Prognosresultatet förutsätter 
återhållsamhet på kostnadssidan och budgeterade besöksvolymer under hösten.  
 
Under året har den nya gångbron från entrén till savannen och leklandet Simbaland invigts, 
och i september kommer den nya delen av elefanthuset att invigas. 
 
Budgeten förutsätter ett koncernbidrag från Borås Stadshus AB för att ge ett nollresultat. 
 
Borås Kommuns Parkerings AB bedömer årsresultatet till 4 mnkr högre än budget. 
Förbättringen består i ökade intäkter till följd av högre beläggning och fler sålda p-tillstånd, 
lägre renoveringskostnader av p-hus samt lägre räntekostnader då Vulcanusinvesteringen är 
försenad. Investeringsnivån bedöms bli 77,1 mnkr lägre än budgeterat till följd av 
förseningar, både av byggnationen av p-huset Vulcanus och av ett 
parkeringsledningssystem.  
 
Industribyggnader i Borås AB med dotterbolag räknar med ett årsresultat som är lika 
med bolagets budget. Kongresshusprojektet pågår genom dotterbolaget Eolus 6 AB. 
Investeringarna är 23 mnkr lägre i prognos på grund av förseningar i 
Kongresshusprojektet.  
 
BoråsBorås TME AB med dotterbolag bedömer ett resultat som är 0,5 mnkr bättre än 
budget på grund av lägre personalkostnader. Budgeten förutsätter ett koncernbidrag från 
Borås Stadshus AB för att ge ett nollresultat. 
 
Borås Stad Textile Fashion Center AB bedömer resultatet till 0,3 mnkr bättre än budget 
till följd av ökad försäljning och lägre inköpskostnader. Budgeten förutsätter ett 
koncernbidrag från Borås Stadshus AB för att ge ett nollresultat. 
 
Inkubatorn i Borås AB bedömer ett resultat som är 0,2 mnkr bättre än budget till följd av 
bl a beviljat bidrag för EU-projekt. Budgeten förutsätter ett koncernbidrag från Borås 
Stadshus AB för att ge ett nollresultat. 
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Bostadsbolagen 
 

Resultat efter finansnetto    mnkr 

Bostadsbolagen 
Utfall 
jan-aug 

Budget 
2017 

Prognos 
2017 

Budget-
avvikelse 

AB Bostäder i Borås 33,4 -9,5 20,0 +29,5 

Fristadbostäder AB 2,5 1,4 1,3 -0,1 

AB Sandhultsbostäder -0,1 0,7 0,4 -0,3 

AB Toarpshus -0,2 0,3 0,4 +0,1 

Viskaforshem AB 3,0 4,0 4,0 0 

Summa Bostadsbolagen  38,6 -3,1 26,1 +29,2 

 
Sammantaget räknar bostadsbolagen med ett resultat för 2017 på 26,1 mnkr, vilket är 29,2 
mnkr bättre än budgeterat resultat. Låga marknadsräntor och hög efterfrågan på lägenheter 
påverkar bostadsbolagen positivt, medan reparationskostnader och underhållsbehov 
påverkar ekonomin negativt.  
 
Samtliga bostadsbolag har pågående nyproduktionsprojekt för att möta behovet av fler 
bostäder i kommunen. 
 
I augusti 2017 var 12 uthyrningsbara lägenheter outhyrda jämfört med 20 vid samma 
period föregående år samt 47 vid årsskiftet.  
 
AB Bostäder i Borås förutser ett årsresultat som är 29,5 mnkr bättre än i budget. Främst 
består den positiva avvikelsen av att utrangeringskostnaderna förväntas bli betydligt lägre 
än budgeterat. Bolagets prognos är lägre än utfallet per augusti. Det beror på att sista 
tertialet alltid är kostnadstungt till följd av säsongsvariationer. 
 
På intäktssidan har hyrorna höjts med 0,71 % från 1 januari. Bolagets intäkter förväntas 
öka med 7 mnkr jämfört med budget till följd av att många kunder utnyttjar erbjudanden 
om standardhöjningar. Dessutom bidrar låga vakanser till högre hyresintäkter.  
 
Rörelsens omkostnader ligger på budgeterad nivå, förutom utrangeringar och 
finanskostnader som båda ligger lägre än budget. Utrangeringskostnaderna förväntas bli 19 
mnkr lägre då delar av budgeterad utrangeringskostnad togs redan i bokslutet 2016, och 
delar har flyttats fram till 2018. De finansiella kostnaderna beräknas minska med 5 mnkr. 
 
Bolaget har förseningar av olika anledningar i de nyproduktionsprojekt som planerats för 
2017. Investeringsnivån ligger därför i prognos på 213 mnkr jämfört med 347 mnkr i 
budget.  
   
Antal outhyrda lägenheter per augusti var 93 stycken varav 3 uthyrningsbara. Antalet 
avställda lägenheter har ökat i avvaktan på renovering eller rivning av fastighet. Prognos för 
vakanser på lokaler är i nivå med budget.  
 
Fristadbostäder AB beräknar ett resultat som är 0,1 mnkr sämre än i budget. 
Investeringsnivån ligger enligt budget på 4,4 mnkr. Bolaget har inga lägenheter outhyrda. 



 13 (30) 
 
 
AB Sandhultsbostäder beräknar ett årsresultat som är 0,3 mnkr sämre än budget till följd 
av högre driftskostnader. Bolaget har tre outhyrda lägenheter. Nybyggnationen av 
Alingsåsvägen 5 har färdigställts och hyresgästerna flyttade in i juni. Den stora 
investeringen i Sjömarken, Räveskalla, har påbörjats under hösten. 
 
AB Toarpshus beräknar ett resultat som är 0,1 mnkr bättre än bolagets budget. Bolaget 
har sex outhyrda lägenheter. 
 
Viskaforshem AB beräknar ett resultat som är lika med bolagets budget. Bolaget har inga 
lägenheter outhyrda. 
 
 
Övriga bolag 
 

Resultat efter finansnetto    Mnkr 

Övriga  
Utfall 
jan-aug 

Budget 
2017 

Prognos 
2017 

Budget-
avvikelse 

Borås Lokaltrafik AB 9,8 6,2 8,8 +2,6 

Södra Älvsborgs  
Räddningstjänstförbund 

 
0 -1,0 2,4 +3,4 

Boråsregionen Sjuhärads 
kommunalförbund 

 
1,7 0 3,3 +3,3 

 
 
Borås Lokaltrafik AB räknar med ett årsresultat som är 2,6 mnkr bättre än bolagets 
budget, till följd av ökade rörelseintäkter och lägre kostnader för personal. 
 
Under april har linjetrafiken avvecklats, fordonen har sålts och personalen har gått över till 
den nya utföraren av linjetrafiken. Fem personer kvarstår i bolaget för fortsatt verksamhet.  
 
Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund, i vilket kommunens ekonomiska åtagande 
uppgår till 50 %, räknar med ett resultat som är 3,4 mnkr bättre än förbundets budget. 
Förbättringen beror på lägre pensionsavsättningar samt lägre kostnader för avskrivningar 
och lokaler.  
 
Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund, i vilket kommunens ekonomiska åtagande 
uppgår till 55 %, räknar med ett resultat som är 3,3 mnkr bättre än förbundets budget. 
Avvikelsen beror på att kvarvarande tillväxtmedel från 2016 har överförts till 2017 för att 
kunna nyttjas till av direktionen beslutade särskilda satsningar samt lägre personalkostnader 
till följd av vakanser. 
 
En ombyggnation av Navets lokaler pågår, vilket kraftigt begränsat Navets möjliget att 
bedriva verksamhet och producera utställningar. Ett tilläggsavtal har förhandlats fram med 
fastighetsägaren för att kompensera för uppkomna intäktsförluster. 
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Strategiska målområden med indikatorer och uppdrag 
Kommunfullmäktiges indikatorer och uppdrag har följts upp och analyserats i nämndernas 
tertialuppföljningar. Uppgifterna som redovisas avser kommunen i sin helhet.  
 
Indikatorer 

Antal indikatorer vars mål är uppfyllt (Utfallet är minst 100 % av målvärdet) ● 6 

Antal indikatorer vars mål är delvis uppfyllt (Utfallet är minst 85 % och högst 

99,9 % av målvärdet) 
♦ 12 

Antal indikatorer vars mål ej är uppfyllt (Utfallet är högst 84,9 % av målvärdet) ■ 3 

Antal indikatorer som ej mäts vid denna uppföljning  19 

Totalt antal indikatorer beslutade av Kommunfullmäktige  40 

 
Uppdrag 

Antal genomförda uppdrag ● 25 

Antal delvis genomförda uppdrag ♦ 83 

Antal ej genomförda uppdrag ■ 6 

Ej rapporterat  0 

Totalt antal uppdrag  114 

 
 
Människor möts i Borås 
 
Målbild 
Människor vill möta människor såväl i små som i stora sammanhang. I möten med andra utvecklas vi 
och får nya insikter. Välarrangerade möten och evenemang bidrar till en positiv bild av staden och 
stärker självkänslan. 
 
 

Kommunfullmäktiges indikatorer  
Målupp-
fyllelse  

Utfall  
2016 

Mål  
2017 

Utfall  
Tertial 2 2017  

Antal genomförda medborgardialoger.  ■ 21 22 8 

Antal gästnätter i Borås.  ♦ 201 527 210 000 200 333 

 

Målvärdet för medborgardialoger är inte uppfyllt och utifrån nämndernas kommentarer ser inte 
Kommunstyrelsen att det kommer att ske under året. 

Rullande 12-månadersstatistik har de senaste åren legat kring 200 000 gästnätter. No Limit och VM-
kvalmatchen i fotboll bör påverka utfallet i positiv riktning. 
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Uppdrag  Nämnd Status  

Kommunstyrelsen uppdras att leda arbetet för att under 2015 
genomföra förbättringar av valfriheten inom hemtjänsten samt tillse 
konkurrensneutrala villkor. I förbättringarna ska följande ingå:- 
resultatenheter för hemtjänsten i egen regi införs, -
 självkostnadsberäkningen görs om då den nuvarande inte är tillräckligt 
uppdaterad,- ersättningssystemet ska uppnå kraven på 
konkurrensneutralitet,- valsituationen i hemtjänsten ska stimulera aktiva, 
medvetna och självständiga val. 

Kommunstyrelsen 
♦ Delvis 
genomfört 

Kommunstyrelsen uppdras att verka för att det i Borås inrättas en 
mottagning för sprututbyte. 

Kommunstyrelsen 
♦ Delvis 
genomfört 

Kommunstyrelsen uppdras att i lämpliga upphandlingar ställa krav, eller 
ha som bedömningskriterier, huruvida uppdragstagaren kan erbjuda 
funktionsnedsatta arbete i samband med uppdraget. 

Kommunstyrelsen 
♦ Delvis 
genomfört 

Den som i kommunens verksamhet får mat serverad i hemmet ska få 
fler valmöjligheter. Maten till förskolor, skolor och äldreboenden 
produceras och lagas så nära de som ska äta som möjligt. Matkort ska 
utredas av Stadsdelsnämnd Väster. Uppdraget tas över av 
Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen 
● Genomfört 
 

Lokalförsörjningsnämnden uppdras att slutföra arbetet med ett samlat 
skyttecentrum, och redovisa underlag för beslut under 2017. 

Lokalförsörjnings-
nämnden ♦ Delvis 

genomfört 

Föreningar och privatpersoner skall kunna boka lokaler direkt på nätet i 
förvaltningens bokningssystem under 2015. Arbetet förutsätter att 
låssystemen till idrotts- och friluftsanläggningarna är synkroniserade till 
bokningssystemet, så att anläggningarna blir tillgängliga för hyresgästen 
på den aktuella tiden. 

Fritids- och 
folkhälsonämnden ♦ Delvis 

genomfört 

Fritids- och folkhälsonämnden ska i samverkan med berörda nämnder 
samt föreningslivet utreda behov och förutsättningar för att bygga en 
modern evenemangshall på lämplig plats. 

Fritids- och 
folkhälsonämnden ♦ Delvis 

genomfört 

Knalleland har år efter år blivit allt mer av en mötesplats kring idrott och 
evenemang. Under 2016 ska Borås stad och föreningslivet utreda hur 
området kan kompletteras till ett fullskaligt eventområde, och vilka 
investeringar detta skulle kräva. 

Fritids- och 
folkhälsonämnden ♦ Delvis 

genomfört 

Skaterampen på Norrby ska i samråd med ungdomar i området 
ersättas, antingen med ramp eller annan ersättning beroende på hur 
samrådet utfaller. 

Fritids- och 
folkhälsonämnden ■ Ej genomfört 

Tillgängligheten på kommunens badplatser ska öka och eventuellt 
behov av badbryggor på ytterligare platser ska kartläggas. 

Fritids- och 
folkhälsonämnden ♦ Delvis 

genomfört 

Fritids- och folkhälsonämnden ska ta fram en friluftsplan för Borås. Fritids- och 
folkhälsonämnden ♦ Delvis 

genomfört 

Fritids- och folkhälsonämnden får i uppdrag att erbjuda stöd till 
ortsråden. 

Fritids- och 
folkhälsonämnden ♦ Delvis 

genomfört 

Kulturnämnden, tillsammans med Fritids- och folkhälsonämnden och 
lokala utövare, får i uppdrag att finna formerna för och införa en öppen 
vägg, det vill säga en för alla öppen möjlighet att uttrycka sig 
konstnärligt offentligt. 

Kulturnämnden 
● Genomfört 
 

Individ- och familjeomsorgsnämnden får i uppdrag att utreda införande 
av ett stödboende för personer som har varit i missbruk. 

Individ- och 
familjeomsorgs-
nämnden 

♦ Delvis 
genomfört 

Individ- och familjeomsorgsnämnden får i uppdrag att, inom ramen för 
sitt samordningsansvar, klargöra samt tydliggöra mandat och 
befogenheter kopplat till biståndsbeslut om sociala bostäder. 

Individ- och 
familjeomsorgs-
nämnden 

♦ Delvis 
genomfört 

Individ- och familjeomsorgsnämnden får i uppdrag att utreda hur vi på 
bästa vis kan samordna bostäder åt de som nu är utanför 
bostadsmarknaden. 

Individ- och 
familjeomsorgs-
nämnden 

♦ Delvis 
genomfört 
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Uppdrag  Nämnd Status  

Regelverket för LSS-boenden ska ses över i syfte att möjliggöra för 
boenden att drivas i kooperativ form. 

Sociala 
omsorgsnämnden ● Genomfört 

 

Sociala omsorgsnämnden ska under 2017 starta en daglig verksamhet 
för yngre dementa. 

Sociala 
omsorgsnämnden ♦ Delvis 

genomfört 

Vård- och äldrenämnden får i uppdrag att utreda behovet och lägga 
fram förslag till utbyggnad av nya boenden. Både riktlinjer och antal 
platser för både korttids- och vård- och omsorgsboende ska ses över. 
Möjligheten att samlokalisera nya förskolor och nya äldreboenden ska 
beaktas. 

Vård- och 
äldrenämnden ♦ Delvis 

genomfört 

Under året ska vård- och äldrenämnden se över regelverket för 
trygghetsbostäder och föra dialog med såväl allmännyttiga som privata 
aktörer för att uppmuntra byggande av trygghetsbostäder i hela 
kommunen. 

Vård- och 
äldrenämnden ♦ Delvis 

genomfört 

En särskild boendeform ”trygghetsboende plus” med fler 
trygghetsskapande insatser ska utredas. 

Vård- och 
äldrenämnden ♦ Delvis 

genomfört 

Vård- och Äldrenämnden ska erbjuda en hörselinstruktörsfunktion. Vård- och 
äldrenämnden ♦ Delvis 

genomfört 

Vård- och äldrenämnden får i uppdrag att utveckla de lokala 
träffpunkterna för äldre. 

Vård- och 
äldrenämnden ♦ Delvis 

genomfört 

Vård- och äldrenämnden ska fortsätta utveckla användningen av IKT i 
äldreomsorgen. 

Vård- och 
äldrenämnden ♦ Delvis 

genomfört 

Vård- och Äldrenämnden uppdras utbilda personalen i bemötandefrågor 
för att på ett bättre sätt möta de äldre och deras anhöriga. 

Vård- och 
äldrenämnden ♦ Delvis 

genomfört 

Under året ska Vård- och äldrenämnden planera för ett nytt boende för 
äldre i de centrala delarna av Borås. 

Vård- och 
äldrenämnden ♦ Delvis 

genomfört 

Vård- och Äldrenämnden uppdras utreda och definiera den ekonomiska 
brytpunkten mellan hemtjänst och vård- och omsorgsboende. 

Vård- och 
äldrenämnden ● Genomfört 

Vård- och Äldrenämnden uppdras utreda och modifiera 
kvarboendeprincipen så att den stämmer överens med människors 
förväntningar på äldreomsorgen. 

Vård- och 
äldrenämnden ♦ Delvis 

genomfört 

Kommunala riktlinjer för biståndsbedömning till vård- och 
omsorgsboende ska tas fram av Stadsdelsnämnd Öster. Uppdraget tas 
över av Vård- och äldrenämnden 

Vård- och 
äldrenämnden ♦ Delvis 

genomfört 

Olika typer av boenden ska finnas, från trygghetsboenden till kompletta 
vård- och omsorgsboenden. Kommunen har en viktig roll i att stimulera 
tillkomsten av sådana boenden och en plan som bland annat fastställer 
hur detta arbete ska bedrivas ska finnas klar under 2016. 

Vård- och 
äldrenämnden ● Genomfört 
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Vi tar gemensamt ansvar för barn och unga 
 
Målbild 
Om fler tar ansvar för barns och ungas uppväxt och lärande skapas bra förutsättningar för barn och 
unga att utvecklas till engagerade, självständiga och ansvarfulla vuxna. 

Kommunfullmäktiges indikatorer  
Målupp-
fyllelse  

Utfall  
2016 

Mål  
2017 

Utfall  
Tertial 2 2017  

Andel föräldrar som känner sig trygga när de lämnar sitt barn 
på förskolan, % 

♦ 95,4 100 95,8 

Andel elever i åk 9 som är behöriga till något nationellt 
gymnasieprogram, % 

♦ 74,8 85 78,7 

Genomsnittlig meritvärde i årskurs 9. ♦ 192,6 216 208,1 

Andel elever som känner sig trygga i grundskolan, åk 4-9, % ♦ 92,2 94 91,8 

Andel elever i åk 5 som upplever att läraren förväntar sig att de 
ska nå målen i alla ämnen, %.  

♦ 96,2 97 96,1 

Andel elever i åk 8 som upplever att läraren förväntar sig att de 
ska nå målen i alla ämnen, %.  

♦ 87,4 94 88,9 

Andel elever som känner sig trygga i gymnasieskolan, %.  ♦ 94,8 97 96,3 

Andel elever med högskoleförberedande respektive 
yrkesexamen 

♦ - 92 89,2 

Andel barn och unga som inte lever i hushåll med 
försörjningsstöd, %.  

♦ 97,1 
 

98 97,8 

 
De allra flesta vårdnadshavarna, 95,8 procent, känner sig trygga när de lämnar sina barn på förskolan. 
Förskolenämnden når dock inte målvärdet på 100 procent. Andelen har ökat något sedan 2016, då 
utfallet var 95,4%. 2015 var utfallet för Borås Stad något högre, 97,4%. Att dra några generella slutsatser 
på huvudmannanivå utifrån variationen i utfallen går inte. För varje förskola är resultaten dock ett 
mycket viktigt underlag i enhetens systematiska kvalitetsarbete. 
 
Grundskolenämnden kommenterar att målvärdet för andel behöriga till något nationellt 
program inte är nått. Man skriver också att på enhetsnivå har flera skolor starkt förbättrat sitt resultat. 
Särskilt bra har arbetet med att öka andelen av nyanlända elever som blir behöriga till yrkesprogram gått. 
Utfallet är också 3,9 procentenheter högre än 2016. 
 
Meritvärdet i åk 9 har ökat kraftigt. Från 192,6 till 208,1. Framför allt är det bland de nyanlända som den 
stora förbättringen har skett. I Grundskolenämndens analys skriver man bland annat att det beror 
sannolikt på att de nyanlända som kommit senaste åren har en bättre skolbakgrund än förra året men det 
kan också antas att skolornas arbete med de nyanlända förbättrats och att det stöd som CFL ger i form 
av studiehandledning ger bättre resultat. 
  
Utfallet för andelen elever med högskoleförberedande respektive yrkesexamen baseras på lokal statistik 
och är lägre än satta målvärdet. När riksstatistiken publiceras i december tror Gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden att utfallet kan bli högre, då ytterligare elever som uppnått examen senare än 
juni ingår.  
 
Många av de övriga indikatorernas utfall ligger i närheten av målvärdena och har inga större förändringar 
jämfört med tidigare mätningar. 
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Uppdrag Nämnd Status  

En översyn av ersättningen till friskolor med tillhörande fritidshem samt 
ersättningen till de fristående förskolorna ska göras under 2015 i syfte 
att tillse likvärdiga konkurrensvillkor mellan den kommunala skolan och 
de fristående aktörerna. Kommunstyrelsen ska göra en översyn av 
ersättningen till skolor där ersättningen följer de enskilda eleverna. 

Kommunstyrelsen 
♦ Delvis 
genomfört 

En utredning om skolstrukturen där användning, förändringar och var 
nya skolor ska byggas ska tas fram Utredningen ska även innefatta hur 
Borås Stad ska möta en växande förskolas behov av lokaler. 

Kommunstyrelsen 
♦ Delvis 
genomfört 

Stadsdelsnämnd Norr uppdras att inrätta funktion elevombud. 
Uppdraget tas över av Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen 
♦ Delvis 
genomfört 

En hälsofrämjande fond för ungdomar mellan 13 och 25 år som önskar 
söka medel för t.ex. aktiviteter, material, föreläsare eller studiebesök 
ska inrättas av Fritids- och folkhälsonämnden. 

Fritids- och 
folkhälsonämnden ♦ Delvis 

genomfört 

Det finns ingen kommunal fritidsgård i centrala Borås. Stadsdelsnämnd 
Norr får uppdrag att utreda förutsättningarna för att starta en fritidsgård 
på Norrmalm. Uppdraget tas över av Fritids- och folkhälsonämnden. 

Fritids- och 
folkhälsonämnden ♦ Delvis 

genomfört 

Förskolenämnden ska utreda behovet av en förskola på Viared. Förskolenämnden 
♦ Delvis 
genomfört 

Förskolenämnden får i uppdrag att se till att fördelningen mellan 
förskollärare och barnskötare ligger på 70 respektive 30 procent och i 
övrigt att all personal har relevant utbildning. 

Förskolenämnden 
♦ Delvis 
genomfört 

Förskolenämnden får i uppdrag att i samverkan med 
Lokalförsörjningsnämnden ytterligare undersöka möjligheterna att få till 
fler förskoleplatser genom att förhyra förskolelokaler. 

Förskolenämnden 
● Genomfört 

De nämnder som berörs av barns och ungas utbildning ska under 
grundskolenämndens ledning samverka för att erbjuda elever med AST 
sammanhängande stöd under utbildningen – en röd tråd – genom hela 
skolsystemet. 

Förskolenämnden 
Grundskole-
nämnden 
Gymnasie- och 
vuxenutbildnings-
nämnden 

♦ Delvis 
genomfört 

Grundskolenämnden ska utreda vilka skolor som särskilt behöver extra 
resurser för att öka elevernas måluppfyllelse och avsätta 6 miljoner 
kronor för att stärka dessa skolor. 

Grundskole-
nämnden ● Genomfört 

Grundskolenämnden får i uppdrag att initiera arbetet med att bygga en 
ny centralt belägen grundskola. 

Grundskole-
nämnden ● Genomfört 

Under 2017 ska grundskolenämnden gå från planering till praktik i att 
starta ett tolerans- och värdegrundsarbete, liknande det som fanns 
tidigare under namnet ”Bra kompis”. Minst två skolor ska omfattas av 
försöket. 

Grundskole-
nämnden ● Genomfört 

Grundskolenämnden får i uppdrag att se över den rapportering 
nämnden ska avge, i syfte att föreslå effektiviseringar i sätt att 
rapportera och frekvens. 

Grundskole-
nämnden ♦ Delvis 

genomfört 

Grundskolenämnden får i uppdrag att ta fram formerna för ett sökbart 
bidrag till föreningar som erbjuder läxhjälp. 

Grundskole-
nämnden ■ Ej genomfört 

Lärare ska inom ramen för det skollyft som beslutades i budget 2015 
även kunna ges möjlighet till kompetensutveckling inom 
specialpedagogik och svenska 2. 

Grundskole-
nämnden 
Gymnasie- och 
vuxenutbildnings-
nämnden 

● Genomfört 
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Uppdrag Nämnd Status  

Under 2017 ska Grundskolenämnden och Gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden införa digital elevakt. 

Grundskole-
nämnden 
Gymnasie- och 
vuxenutbildnings-
nämnden 

♦ Delvis 
genomfört 
Grundskole-
nämnden 

● Genomfört 
Gymnasie- och 
vuxenutbildnings-
nämnden 

Grundskolenämnden uppdras inleda spetsutbildning i matematik på en 
av de kommunala högstadieskolorna. 

Grundskole-
nämnden ♦ Delvis 

genomfört 

Grundskolenämnden uppdras införa aktivt och obligatoriskt skolval med 
gemensam kö. 

Grundskole-
nämnden ● Genomfört 

Varje grundskola i Borås ska avsätta en summa pengar som ställs till 
elevrådets fria förfogande, som en del i arbetet med att öka elevers 
möjlighet till verkligt inflytande över sin arbetsplats. 

Grundskole-
nämnden ● Genomfört 

Värdegrund/toleransarbetet Bra kompis ska återinföras i Borås Stads 
grundskolor. 

Grundskole-
nämnden ● Genomfört 

Konceptet ”Gående skolbuss” ska provas av en skola i varje stadsdel 
och därefter utvärderas. 

Grundskole-
nämnden ● Genomfört 

Gymnasie- och Vuxenutbildningsnämnden uppdras utreda formerna för 
och därefter erbjuda en kurs i hur man startar eget företag i Sverige för 
de elever som studerar på Sfi. 

Gymnasie- och 
vuxenutbildnings-
nämnden 

♦ Delvis 
genomfört 

 
 
Företagandet växer genom samverkan 
 
Målbild 
Borås Stads tillväxt förutsätter ökat företagande. Kreativ samverkan mellan näringsliv, akademi, 
kommun och andra delar av samhället bidrar till utveckling som skapar arbetstillfällen. 

Kommunfullmäktiges indikatorer  
Målupp-
fyllelse  

Utfall  
2016 

Mål  
2017 

Utfall  
Tertial 2 2017  

Tillgång till mark för företagande, m2. 
● 250 000 250 000 250 000 

Antal hushåll som får försörjningsstöd i mer än tio månader under 
kalenderåret. ● 563 500 489 

Antal personer med arbetsmarknadsanställningar. 
● 388 440 520 

 

Målvärdet för antal hushåll som får försörjningsstöd i mer än tio månader under kalenderåret,  antal 
personer med arbetsmarknadsanställningar och tillgång till mark för företagande är uppnått. 

 
Uppdrag Nämnd Status  

Kommunstyrelsen får i uppdrag att under 2015 utarbeta ett 
markstrategiskt program. Borås Stad är en betydande markägare som 
behöver kunna erbjuda färdig tomtmark för företag och institutioner som 
en naturlig och självklar del i kommunens näringslivspolitik.  I 
programmet ska redovisas ambitioner och syn på kommunens 
markinnehav, markanvändning, markanvisningar och markpriser. 

Kommunstyrelsen 
● Genomfört 
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Uppdrag Nämnd Status  

En samordningsfunktion för landsbygdsinriktad näringslivsutveckling 
ska finnas under Kommunstyrelsen. 

Kommunstyrelsen 
● Genomfört 

Kommunstyrelsen ska ansvara för att Borås Stad bygger upp 
kompetens kring hur staden kan stödja och underlätta för företag som 
vill öka sitt hållbarhetsarbete. 

Kommunstyrelsen 
■ Ej genomfört 

Indikatorn ”Antal personer med arbetsmarknadsanställningar” förnyas till 
budget 2018. Kommunstyrelsen svarar för att ta fram en justerad 
indikator 

Kommunstyrelsen 
♦ Delvis 
genomfört 

Kommunstyrelsen uppdras ta fram en etableringspolicy. Kommunstyrelsen 
♦ Delvis 
genomfört 

Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden får i uppdrag att tillsammans 
med Arbetslivsnämnden erbjuda möjlighet att kombinera SFI med 
praktik för att kunna lära svenska på jobbet. 

Gymnasie- och 
vuxenutbildnings-
nämnden 

♦ Delvis 
genomfört 

 
 
Livskraftig stadskärna 
 
Målbild 
En attraktiv stad har en stadskärna som är levande under dygnets flesta timmar med en blandning av 
boende, handel och upplevelser. 

Kommunfullmäktiges indikatorer  
Målupp-
fyllelse  

Utfall  
2016 

Mål  
2017 

Utfall  
Tertial 2 2017  

Antal personer i en hemlöshetssituation som får eget 
förstahandskontrakt med hjälp av socialtjänsten. ■ 21 17 14 

Antal nya bostäder i detaljplan i stadskärnan  40 100 - 

Antal nyproducerade bostäder i Borås tätort  302 500 - 

Andel av ansökningarna om bygglov med fullständiga handlingar 
som fått beslut senast 8 veckor efter ansökan, %. ■ 75 100 78 

 
Under perioden januari till augusti 2017 har 14 personer i en hemlöshetssituation fått ett eget 
förstahandskontrakt med hjälp av socialtjänsten. Individ- och familjeomsorgsnämnden räknar med att 
uppnå årets målvärde i december eller möjligen tidigare. 
 
Det finns en eftersläpning i rapporteringen kring nya bostäder i detaljplan och nyproducerade bostäder i 
tätorten, vilket gör att det inte går att uttala sig om utfallet per augusti. Det pågår ett arbete med att se 
över definitionerna och mätmetoderna.  
 
Samhällsbyggnadsnämndens arbete med att förkorta handläggningstiderna pågår fortlöpande. Bygglov 
med enkelt förfarande prioriteras idag för en effektivare och snabbare handläggning. 
Samhällsbyggnadsnämndens bedömning är att målvärdet 100 procent är för högt satt med anledning av 
att även om handlingarna är fullständiga kan det krävas granskningar som fördröjer handläggningstiden. 
Till budget 2018 anser Samhällsbyggnadsnämnden att ett mer realistiskt målvärde är 80 procent. 
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Uppdrag  Nämnd Status  

Kommunstyrelsen uppdras att ta fram en förtätningsstrategi som ett 
tillägg till översiktsplanen. I strategin ska bland annat ingå en 
konkretisering av vad som krävs för att nå upp till visionens mål om 
tredubblat invånarantal i stadskärnan till 2025, vilka gröna lungor som 
behöver värnas särskilt, en inventering av lufttomter samt förslag på 
lokalisering av framtida höga hus. 

Kommunstyrelsen 
♦ Delvis 
genomfört 

Alla delar i byggprocessen som påverkas av Borås Stads agerande ska 
ses över. Det ska vara enkelt att komma igång med byggen i Borås 
Stad. Företag som vill bygga bostäder får snabbare beslut när det gäller 
planer, markanvisningar och bygglov. Kommunstyrelsen får i uppdrag 
att fastställa hur översynen ska gå till. 

Kommunstyrelsen 
♦ Delvis 
genomfört 

Kommunstyrelsen uppdras att under 2017 tillämpa dubbel 
markanvisning i minst ett fall. 

Kommunstyrelsen 
♦ Delvis 
genomfört 

Kommunstyrelsen ska proaktivt anvisa mark för bostäder och 
verksamheter. 

Kommunstyrelsen 
♦ Delvis 
genomfört 

Indikatorn ”Andel av ansökningarna om bygglov med fullständiga 
handlingar som fått beslut senast 8 veckor efter ansökan, % ” förnyas till 
budget 2018. Kommunstyrelsen svarar för att ta fram en justerad 
indikator 

Kommunstyrelsen 
♦ Delvis 
genomfört 

Kommunstyrelsen uppdras under 2017 presentera ett förslag på hur fler 
bostäder kan byggas längs kollektivtrafiktäta stråk utanför centralorten 
Borås. 

Kommunstyrelsen 
♦ Delvis 
genomfört 

Lokalförsörjningsnämnden uppdras att vid planering av förskolor 
överväga och belysa möjliga och framtida samlokaliseringar av förskolor 
med bostäder för äldre. 

Lokalförsörjnings-
nämnden ● Genomfört 

Samhällsbyggnadsnämnden uppdras att ta fram förslag på en 
träbyggnadsstrategi. 

Samhälls-
byggnads-
nämnden 

♦ Delvis 
genomfört 

Samhällsbyggnadsnämnden uppdras att ta fram ett arkitekturpolitiskt 
program. 

Samhälls-
byggnads-
nämnden 

♦ Delvis 
genomfört 

Samhällsbyggnadsnämnden uppdras utreda lämpliga platser för 
stadsodling. 

Samhälls-
byggnads-
nämnden 

♦ Delvis 
genomfört 

Tekniska nämnden ska i samverkan med Borås Parkerings AB införa ett 
parkeringsledningssystem till årsskiftet 2015/16. 

Tekniska 
nämnden ♦ Delvis 

genomfört 
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Medborgares initiativkraft gör landsbygden levande 
 
Målbild 
Människors engagemang och initiativkraft skapar starka, attraktiva tätorter och en levande landsbygd. 

Kommunfullmäktiges indikatorer  
Målupp-
fyllelse  

Utfall  
2016 

Mål  
2017 

Utfall  
Tertial 2 2017  

Antal nyproducerade bostäder utanför Borås tätort  94 100 - 

Antal nya bostäder i detaljplan utanför stadskärnan  189 500 - 

 

Även här finns en eftersläpning i rapporteringen kring nya bostäder i detaljplan och nyproducerade 
bostäder, vilket gör att det inte går att uttala sig om utfallet per augusti. 
 

Uppdrag Nämnd Status  

Kommunstyrelsen ska under året presentera ett förslag som visar hur 
fler bostäder kan byggas efter kollektivtrafikstråken utanför Borås 
centralort. 

Kommunstyrelsen 
♦ Delvis 
genomfört 

Införandet av en distributionscentral enligt förslag från Tekniska 
nämnden ska påbörjas under 2016 i den takt som tillgängliga medel 
tillåter. Uppdraget tas över av Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen 
♦ Delvis 
genomfört 

 

Goda resvanor och attraktiva kommunikationer 
 
Målbild 
Goda resvanor med alternativa och attraktiva kommunikationer vid både korta och långa resor, minskar 
belastningen på miljön. 

Kommunfullmäktiges indikatorer  
Målupp-
fyllelse  

Utfall  
2016 

Mål  
2017 

Utfall  
Tertial 2 2017  

Antal cyklister vid kommunens cykelbarometrar. ♦ 424 189 448 000 392 260 

Andel personfordon i Borås Stads verksamhet som är 
miljöfordon, %. ● 90 92 92 

 
Tekniska nämnden konstaterar att målvärdet för antal cyklister vid kommunens cykelbarometrar för 
2017 kommer att bli svårt att nå. Jämfört med samma period 2016 har antalet cyklister minskat med 7 
procent. Vid cykelbarometrarna på Brämhultsvägen, Katrinedalsgatan och Skaraborgsvägen har antalet 
cyklister minskat, Druveforsvägen däremot visar en uppåtgående trend. 
  
Från tertial 1 år 2017 har den ökande trenden brutits vilket kan tillskrivas de skador som fibergrävningar 
åstadkommer. De tillfälliga återställningarna i form av grus, trafikavstängningar och ojämna underlag 
inbjuder inte till ökat cyklande. 
 
Målet för indikatorn "andel personfordon i Borås Stad" är redan uppnått för 2017 och anledningen är att 
en avveckling av "ej miljöfordon" har skett i större mängd under årets första tertial och förhoppningen 
är att detta kommer att fortsätta under 2017. De avvecklade fordonen är de som köptes in under 2013, 
och var bundna till ett ramavtal, som inte följde regeringens definition av miljöfordon. 
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Uppdrag Nämnd Status  

Kommunstyrelsen får i uppdrag att under 2015 utreda ”framtidens 
kollektivtrafik” och att ta ett helhetsgrepp om den långsiktiga 
trafikplaneringen som är påbörjad och infogad i en trafikstrategisk 
utredning. 

Kommunstyrelsen 
♦ Delvis 
genomfört 

Under 2015 ska förutsättningarna för att införa skolkort till samtliga 
skolungdomar utredas. 

Kommunstyrelsen 
♦ Delvis 
genomfört 

Kommunstyrelsen ska utreda samt föreslå en annan lokalisering av den 
busstrafik som idag sker på Södra torget, i syfte att frigöra torget från 
busstrafiken. 

Kommunstyrelsen 
♦ Delvis 
genomfört 

Kommunstyrelsen får i uppdrag att utreda möjligheterna att använda 
befintliga järnvägar och/eller nybyggda spår för pendeltågs-
/spårvagnstrafik. 

Kommunstyrelsen 
♦ Delvis 
genomfört 

Kommunstyrelsen får i uppdrag att ta fram en cykelstrategi. Kommunstyrelsen 
♦ Delvis 
genomfört 

Kommunstyrelsen uppdras inleda samtal med Västtrafik för att en eller 
flera linjer i Borås stadstrafik ska trafikeras med elbussar. 

Kommunstyrelsen 
♦ Delvis 
genomfört 

Kommunstyrelsen uppdras utreda kostnaderna för tillköp hos Västtrafik 
så att närtrafiken kan gälla även i de mindre tätorterna som vi har i 
Borås. 

Kommunstyrelsen 
♦ Delvis 
genomfört 

Tekniska nämnden ska starta en cykelpool/cykeluthyrning som är 
tillgänglig för allmänheten, med sikte på både arbetspendling och 
turister. 

Tekniska 
nämnden ♦ Delvis 

genomfört 

Tekniska nämnden ska inventera trafikfarliga miljöer och föreslår 
åtgärder för att minska riskerna. Bland annat behöver trafiken göras 
tryggare på Norrby och Hässleholmen. Nämnden ska ta ett 
helhetsgrepp där och presentera förslag till lösningar. 

Tekniska 
nämnden ♦ Delvis 

genomfört 

Av det totala anslaget för cykelinfrastruktur ska minst 500 000 kronor 
användas för att bygga cykelställ på strategiska platser. 

Tekniska 
nämnden ♦ Delvis 

genomfört 

Tekniska nämnden får i uppdrag att förse några platser i centrala staden 
med möjlighet att ladda elcyklar och elmopeder. 

Tekniska 
nämnden ● Genomfört 

Investeringsanslaget för cykelinfrastruktur har höjts sedan förra året, 
och detta anslag ska också ge utrymme för ett intensifierat arbete med 
att förtydliga cykelstråk och markeringar av cykelbanorna. 

Tekniska 
nämnden ● Genomfört 

Tekniska nämnden ska regelbundet inventera samt ta fram 
åtgärdsplaner för osäkra trafikmiljöer i Borås centralort och i 
kransorterna. 

Tekniska 
nämnden ● Genomfört 
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Ekologisk hållbarhet lokalt och globalt 
 
Målbild 
En resurseffektiv och ansvarsfull utveckling säkerställer att nuvarande och kommande generationer får 
en hälsosam och god miljö. 

Kommunfullmäktiges indikatorer  
Målupp-
fyllelse  

Utfall  
2016 

Mål  
2017 

Utfall  
Tertial 2 2017  

Andel ekologiska och/eller närproducerade livsmedel, %.  30,5 45 - 

 

Det finns ingen definition på vad som är närproducerat så därför har ingen nämnd kunnat redovisa 
detta. När det gäller redovisningen av ekologiska livsmedel så hämtas uppgifterna från olika källor. Det 
innebär att i tertial 2 kan inte en tillförlitlig sammanställd redovisning för hela staden göras. Andelen 
ekologiskt redovisats enligt följande;  

Vård- och äldrenämnden 26,5  % 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 33,6  % 
Grundskolenämnden 43,4 % 
Förskolenämnden 50 % 
Servicenämnden 23,1 % 
Sociala omsorgsnämnden 34,9 % 
 

Uppdrag  Nämnd Status  

När staden arrangerar konferenser, bokar hotell och köper mat ska 
Svanen-, Krav- och Fairtrademärkning liksom närproducerade livsmedel 
efterfrågas och målnivå/indikatornivå för andel ekologiskt/närproducerat 
tillämpas. 

Samtliga nämnder 
och bolag ♦ Delvis 

genomfört 

Kommunstyrelsen får i uppdrag att under året ta fram en strategi för 
grön IT som innebär bland annat att den IT-hårdvara som kommunen 
köper in ska ha en bra energi- och miljöprestanda. En utredning skall 
genomföras under året. 

Kommunstyrelsen 

 ♦ Delvis 
genomfört 

Kommunstyrelsen uppdras att 2015 ta fram en vindbruksplan som ett 
tillägg till översiktsplanen. Tysta områden ska utredas. 

Kommunstyrelsen ♦ Delvis 
genomfört 

Kommunstyrelsen ska ta fram en definition av närproducerade 
livsmedel, att ligga till grund för uppföljning av ambitionen att år för år 
öka den närproducerade andelen. 

Kommunstyrelsen 
♦ Delvis 
genomfört 

För att göra miljöanpassningar utifrån intentionerna i Kemikalieplanen 
avsätts 1 miljon kronor i investeringsbudgeten. 

Lokalförsörjnings-
nämnden ♦ Delvis 

genomfört 

I väntan på ett statligt reglerat rökförbud på lekplatser får Tekniska 
nämnden i uppdrag att skylta om att rökning avråds. 

Tekniska 
nämnden ♦ Delvis 

genomfört 

Miljö- och konsumentnämnden får i uppdrag att öka inslaget av 
uppsökande verksamhet när det gäller Fairtrade City, internt i Borås 
Stad och externt mot medborgare och företag, 

Miljö- och 
konsument-
nämnden 

■ Ej genomfört 

Miljö- och Konsumentnämnden uppdras i samverkan med Borås Energi 
och Miljö utreda ett system för enkel insamling av textilier för 
återvinning. 

Miljö- och 
konsument-
nämnden 

♦ Delvis 
genomfört 

Kostnad och tillvägagångssätt för att avveckla användningen av 
plast/gummigranulat i konstgräsmattor ska utredas. 

Fritids- och 
folkhälsonämnden 

♦ Delvis 
genomfört 
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Ekonomi och egen organisation 
 

Kommunfullmäktiges indikatorer  
Målupp-
fyllelse  

Utfall  
2016 

Mål  
2017 

Utfall  
Tertial 2 2017  

Andel sjukfrånvaro av ordinarie arbetstid, %. 
● 7,5 7,5 7,5 

Arbetad tid för timavlönade omräknat till årsarbeten. 
● 473 450 417 

Hälsa – friska medarbetare under ett år i % av andel anställda. ♦ 31,5 34 30,7 

 
Sjukfrånvaron håller sig kvar på samma nivå. Männens sjukfrånvaro minskar från 5,1 procent  till 4,7 
procent medan kvinnornas sjukfrånvaro är oförändrad. Samarbetet med försäkringskassan och 
framförallt samordningsförbundets projekt ”Positiv rörelse” kommer förhoppningsvis att bidra till lägre 
sjukfrånvaro på sikt. Borås Stad gick också vid halvårsskiftet med i SKLs satsning på ”Socialt 
utfallskontrakt”, ett projekt med syfte att genom tidiga insatser minska sjukfrånvaro. Under hösten sker 
fördjupade analyser av sjukfrånvaron. Detta kommer troligtvis att påverka måluppfyllelsen i positiv 
riktning. 
 
Antal utförda timmar av timavlönade fortsätter att sjunka och ligger långt under det uppsatta målet 450 
årsarbeten. Bemanningsenhetens arbete med att rekrytera och bemanna vid frånvaro i verksamheterna är 
sannolikt en bidragande orsak till det goda resultatet. 
 
Hälsotalet når inte måluppfyllelse. Det är tydligt att det varierar mellan olika yrkesgrupper. Grund- och 
gymnasielärare ligger kvar på en hög stabil nivå medan arbetsterapeuter och fysioterapeuter har en 
negativ utveckling där hälsotalet har sänkts med 9 procentenheter. Socialsekreterarna däremot visar en 
positiv utveckling med ett hälsotal som ökat från 29,3 till 36,9 procent.  
 

Uppdrag  Nämnd Status  

Kommunstyrelsen ansvarar för att Saltemads campingverksamhet säljs 
alternativt läggas ut på entreprenad under 2015. Marken ska ej säljas. 

Kommunstyrelsen 
♦ Delvis 
genomfört 

Kommunstyrelsen ska utreda om driften av Stadsparksbadet lämpligare 
kan ske på entreprenad. 

Kommunstyrelsen 
♦ Delvis 
genomfört 

Kommunstyrelsen ska i samverkan med de kommunala bostadsbolagen 
utreda en ökad samordning av bolagens administration. 

Kommunstyrelsen 
■ Ej genomfört 

Kommunstyrelsen uppdras att utreda förutsättningarna för att införa 
utmaningsrätt i lämpliga verksamheter senast halvårsskiftet 2016. 

Kommunstyrelsen 
♦ Delvis 
genomfört 

Under 2016 ska samtliga förvaltningar ta fram könsdelad statistik för att 
möjliggöra analys av resursfördelning ur ett genusperspektiv. 
Stadskansliet ska under året ta fram konkreta exempel för hur arbetet 
med jämställdhetsintegrerad budget kan genomföras. 

Kommunstyrelsen 
♦ Delvis 
genomfört 

Kommunstyrelsen ska, inom ramen för Kommunfullmäktiges tidigare 
beslut om Plan för personal- och kompetensförsörjning, utreda 
förutsättningarna för kompetensutveckling bland chefer, däribland 
enhetscheferna i äldreomsorgen. 

Kommunstyrelsen 
♦ Delvis 
genomfört 

Kommunstyrelsen får i uppdrag att utreda kostnader och former för 
inspiration och fortbildning för stadens måltidspersonal, till exempel i 
form av ett utbildningskök. 

Kommunstyrelsen 
● Genomfört 

CKS ska föra en dialog med polisen om att inrätta lokala och/eller 
mobila polisstationer. 

Kommunstyrelsen 
♦ Delvis 
genomfört 
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Uppdrag  Nämnd Status  

Möjligheten att sköta omlastningen vid den blivande 
distributionscentralen med personal som annars står långt från 
arbetsmarkanden ska utredas. 

Kommunstyrelsen 
● Genomfört 

Kommunstyrelsen ska arbeta vidare med åtgärder för att hjälpa stadens 
anställda att minska CO2-belastningen vid resor till och från arbetet och 
får i uppdrag att utreda hur distansarbete kan användas för nämnda 
ändamål. 

Kommunstyrelsen 
● Genomfört 

Kommunstyrelsen får i uppdrag att starta Borås Stads gemensamma 
bemanningsenhet från den 1/1 2017. Arbetet sker i nära samverkan 
med berörda nämnder. Verksamheten ska utvärderas hösten 2017, och 
denna utvärdering ska innefatta en prövning av var den operativa 
verksamheten och dess finansiering ska flyttas fr o m 2018-01-01. 
Kommunstyrelsen kommer därefter, huvudsakligen, ha en strategisk 
funktion. 

Kommunstyrelsen 
♦ Delvis 
genomfört 

Kommunstyrelsen får i uppdrag att se över upphandlingsverksamhetens 
prissättning till nämnder och förvaltningar i syfte att ömsesidigt dra nytta 
av de vinster som kan uppstå vid upphandlingar. 

Kommunstyrelsen 
♦ Delvis 
genomfört 

Upphandlingsavdelningen ska förstärkas med en hållbarhetsstrateg. Kommunstyrelsen 
♦ Delvis 
genomfört 

Tekniska nämnden får i uppdrag att se över hur 
upphandlingsverksamheten skall finansieras av förvaltningarna. Här 
skall bland annat beaktas hur vinsthemtagning sker utifrån avtalstrohet 
och nya ramavtal. Uppdraget tas över av Kommunstyrelsen. 

Kommunstyrelsen 
♦ Delvis 
genomfört 

Tekniska nämnden får i uppdrag att arbeta fram en policy när det gäller 
inventarier som syftar till att i första hand använda det som Borås Stad 
redan äger. En för Borås Stad gemensam förmedling av inventarier ska 
starta och vara förstahandsalternativ, innan nyanskaffning sker. 
Uppdraget tas över av Kommunstyrelsen. 

Kommunstyrelsen 
♦ Delvis 
genomfört 

En upprustningsplan ska tas fram för dusch- och omklädningsrum i 
bland annat skolor och anläggningar för sport och fritid. 

Lokalförsörjnings-
nämnden ♦ Delvis 

genomfört 

Servicenämnden ska erbjuda sina tjänster till Borås Stad. Nämnden ska 
inte konkurrera på den privata marknaden. 

Servicenämnden 
♦ Delvis 
genomfört 

Servicenämnden uppdras att i de kommunala bilpoolerna huvudsakligen 
tillhandahålla elfordon. 

Servicenämnden 
● Genomfört 

Persontransportkostnaderna i Borås Stad har ökat. Tekniska nämnden 
ska analysera orsaken till kostnadsökningen och föreslå möjliga sätt att 
hejda denna. I denna analys ska också tydliggöras vilka arbetsuppgifter 
som bör ske i egen regi och vilka som kan skötas av annan utförare. 

Tekniska 
nämnden ♦ Delvis 

genomfört 

Musikskolan i Fristad ska ligga som en egen enhet under 
Kulturnämnden. 

Kulturnämnden 
● Genomfört 

Arbetslivsnämnden får i uppdrag att tillsammans med de fackliga 
organisationerna inventera arbetsuppgifter som går att klara utan 
formella krav på utbildning. 

Arbetslivs-
nämnden ■ Ej genomfört 
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Sammanställd redovisning 
 

 
 
 

Resultaträkning Kommun Koncern

mnkr

Delår 2017-
08

Delår 2016-
08

Delår 2017-
08

Delår 2016-
08 Not

Verksamhetens intäkter 1 078 1 060 2 232 2 119 1

Jämförelsestörande intäkter 0 348 1

Verksamhetens kostnader -4 741 -4 540 -5 414 -5 165 2

Avskrivningar/Nedskrivningar -142 -144 -360 -359

Verksamhetens nettokostnader -3 805 -3 624 -3 542 -3 057

Skatteintäkter 3 191 3 039 3 191 3 039

Generella statsbidrag och utjämning 834 783 835 783

Finansiella intäkter 100 94 11 3

Finansiella kostnader -62 -63 -63 -22

Periodens resultat 258 228 432 745
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Balansräkning Kommun Koncern 

mnkr
Delår  

2017-08
Bokslut 
2016-12

Delår  
2017-08

Bokslut 
2016-12

Tillgångar
Anläggningstillgångar 10 506 9 760 12 676 11 815

Immateriella anläggningstillgångar 0 0 4 5

Materiella anläggningstillgångar 4 141 3 999 12 509 11 646

Finansiella anläggningstillgångar 6 365 5 761 163 164

Omsättningstillgångar 1 955 2 034 2 076 2 375

Förråd m m 255 262 287 298

Kortfristiga fordringar 683 530 663 834

Kortfristiga placeringar 805 399 828 399

Kassa och bank 212 843 298 844

Summa tillgångar 12 461 11 794 14 752 14 190

Eget kapital, avsättningar och skulder
Eget kapital 4 707 4 449 6 086 5 641

- därav periodens/årets resultat 258 118 432 569

Avsättningar 375 742 793 1 159

Avsättningar för pensioner 375 686 416 731

Övriga avsättningar 0 56 377 428

Skulder 7 379 6 603 7 873 7 390

Långfristiga skulder 4 325 3 424 4 295 3 696

Kortfristiga skulder 3 054 3 180 3 578 3 694

Summa eget kapital, avsättningar och skulder 12 461 1 1 794 14 752 14 190

Panter och ansvarsförbindelser

Panter och därmed jämförliga säkerheter - -

Pensionsförpliktelser 1 721 2 101 1 731 2 111

Övriga ansvarsförbindelser 448 448 209 209

Summa panter och ansvarsförbindelser 2 169 2 549 1 940 2 320

Aktuella panter och ansvarsförbindelser per 2017-08-31 har ej inhämtats, då inga väsentliga

förändringar har skett sedan 2016-12-31, förutom att pensionsförplik telser uppgående till 

380 mnkr ink l löneskatt lösts in i en försäkringslösning under året vilket är inlagt i siffrorna ovan.
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Sammanställd delårsrapport 
 
Aktiebolagen inom koncernen upprättar årsredovisning enligt Årsredovisningslagen (ÅRL) 
samt Bokföringsnämndens allmänna råd BFNAR 2008:1 (K2) för mindre aktiebolag 
respektive BFNAR 2012:1 (K3) för större aktiebolag. Borås Stad och bolagen kan tillämpa 
olika redovisningsprinciper. Samma redovisningsprinciper som kommer att tillämpas i 
efterföljande årsredovisning tillämpas i delårsrapporten. Bedömningen är att de bolag som 
tillämpar K2 utgör en liten och icke väsentlig del av totalen och någon omräkning till K3 
görs inte i den sammanställda redovisningen. 
 
Med hänvisning till Rådet för kommunal redovisnings rekommendation 8.2 och 22 
upprättar Borås Stad sammanställd redovisning och delårsrapport som utgår från 
underkoncernernas bokslut. Delårsrapporten grundas på faktisk redovisning till och med 
31 augusti 2017. Därefter har kostnader och intäkter av väsentlig betydelse periodiserats 
och bokförts i period 201708. Samma periodiseringar, av väsentlig betydelse, som görs vid 
årsbokslutet har också gjorts i delårsrapporten. Elimineringar har gjorts avseende 
internbanken med aktuella mellanhavanden per 31/8. Övriga elimineringar är 
schablonmässigt gjorda utifrån senaste årsbokslutets siffror och andelar. 
 
Den sammanställda delårsrapporten avser hela ”kommunkoncernen”, inkluderat Borås 
Stad, de majoritetsägda bolagen samt Borås Stads andel i Sjuhärads kommunalförbund (55 
%) och Södra Älvsborgs räddningstjänstförbund (50 %). En uppställning av de 
majoritetsägda bolagen som ingår i ”koncernen” återfinns i förvaltningsberättelsens avsnitt 
om bolagen.  
   
Förändring av redovisningsprinciper 
 
Inga förändringar av redovisningsprinciper har skett sedan föregående årsbokslut.  
 
 

Not 1 Verksamhetens intäkter Kommun Koncern
mnkr 2017-08 2016-08 2017-08 2016-08
Avgifter och ersättningar 385 338 993 910
Hyror och arrenden 109 112 534 483
Driftbidrag 514 502 538 576
Återbetalning AFA-försäkring 0 0 0 0
Investeringsbidrag (direktförda) 3 11 3 11
Realisationsvinster försäljning anläggningstillgångar 10 8 11 8
Försäljning av exploateringsfastigheter 21 44 21 44
Försäljningsmedel övrigt 25 28 36 40
Övrigt 11 17 96 47
Summa 1 078 1 060 2 232 2 119

AB Bostäder i Borås reavinst vid avyttring av fastigheter på 348 mnkr 2016 är redovisat som 
jämförelsestörande intäk t.

Not 2 Verksamhetens kostnader Kommun Koncern
mnkr 2017-08 2016-08 2017-08 2016-08
Personalkostnader -3 189 -3 033 -3 528 -3 384
- därav arbetsgivaravgifter, pensioner -979 -937 -1 078 -1 035
Tjänster -1 164 -1 106 -1 410 -1 285
Materiel -170 -177 -252 -267
Realisationsförluster 0 0 0 0
Transfereringar, bidrag mm -218 -224 -224 -230
Summa -4 741 -4 540 -5 414 -5 165
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Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
 
Delårsrapport januari-augusti 2017 för nämnderna och de kommunala bolagen godkänns. 
 
Lokalförsörjningsnämnden beviljas ett utökat Kommunbidrag med 14,0 mnkr för kostnader 
kopplade till evakueringslokaler. 
 
Miljö- och konsumentnämndens Kommunbidrag minskas med 2,75 mnkr beroende på att 
verksamheten vid Orangeriet avslutades den 31 maj 2017. 
 
 
 
KOMMUNSTYRELSEN 
 
 
 
Ulf Olsson     
Kommunstyrelsens ordförande   
 

Magnus Widén 
Ekonomichef 

 
 



 



postadress 501 80 Borås  besöksadress Stadshuset, Kungsgatan 55
tfn 033-35 70 00  e-post boras.stad@boras.se  webbplats boras.se
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